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Protokół nr XXXVII/2014 

z XXXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 24 kwietnia 2014 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14 do 17.30.  

W sesji udział wzięło 14 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości oraz 2 

osoby zainteresowane obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu 

Porządek obrad: 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołów z XXXV i XXXVI sesji Rady Gminy. 

2. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Chełmży za 2013 r. 

3. Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o. o za 2013 r. 

4. Informacja o pozyskiwaniu środków zewnętrznych oraz działalność promocyjna 

gminy w 2013 roku i zamierzenia na przyszłość. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujawsko – Pomorskiemu na 

realizację zadań w trybie procedury Drogowa Inicjatywa Samorządowa, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

3) w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 

4) w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Sp. z o. o w Rzęczkowie, na terenie 

Gminy Zławieś Wielka, 

5) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków określonych przez Zakład 

Usług Komunalnych Zławieś Wielka Sp. z o. o z siedzibą w Rzęczkowie 48A., 

6) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

7) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2014 – 2018, 

8) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na czas dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony, 

9) w sprawie utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół w Złejwsi Wielkiej. 

7. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

8.  Wolne wnioski i zapytania. 

9.  Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 



 2 

 

1. Sprawy organizacyjne 

1. 1 Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXVII sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka. Przywitał przybyłych gości, wójta wraz z pracownikami urzędu 

gminy, radnych, sołtysów oraz osoby zainteresowane obradami. 

1. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 11, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

1. 3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że otrzymali poprawiony porządek obrad z nową uchwałą w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujawsko – Pomorskiemu na realizację zadań 

w trybie procedury Drogowa Inicjatywa Samorządowa. Zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Przeprowadził głosowanie. Zapytał, kto jest 

za przyjęciem porządku obrad, poprosił o podniesienie ręki. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

1. 4. Przyjęcie protokołów z XXXV i XXXVI sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokoły z XXXV i XXXVI były dostępne w biurze Rady Gminy, były 

udostępnione na stronie internetowej i teraz znajdują się na sali obrad. Zapytał, czy są jakieś 

zastrzeżenia do tych protokołów. Nikt nie zgłosił uwag. Po przeprowadzonych głosowaniach 

oba protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. Poprosił o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Komisariatu Policji w Chełmży za 2013 rok. O godz. 14.09 na salę obrad 

weszła radna Małgorzata Kutnik. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 12 radnych. 

 

2. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Chełmży za 2013 r. 

Mariusz Sobiecki – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Przywitał wszystkich obecnych. Powiedział, że bardzo się cieszy, że osobiście uczestniczy w 

sesji. Powiedział, że ma punkt odniesienia do słów radnego Pawłowskiego, który mówił, „że 

takiego zaufania nie będzie jak policjanci nie zabiorą się za pracę” podkreślił, że doskonale 

pamięta te słowa. Podziękował wójtowi, przewodniczącemu i radnym za zaufanie, którym go 

obdarzyli, mimo, że tak krótko pełni swoją funkcję. Opowiedział o zakupie nowego 

radiowozu i o remoncie komisariatu. Stwierdził, że to ułatwiło pracę i przełożyło się również 

na wyniki. Przedstawił sprawozdanie – informacja w załączeniu do protokołu. Dodał, że z 

inicjatywy Pana wójta zorganizowano spotkania z mieszkańcami gminy na temat profilaktyki 

oszustw „na wnuczka”, co cieszyło się zainteresowaniem mieszkańców. W trakcie 

sprawozdania na salę obrad wszedł radny Marcin Kędzierski. Od tej chwili w obradach 

uczestniczyło 13 radnych. 
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Katarzyna Zielińska – radna  

Powiedziała, że niepokoją ją i na pewno też innych radnych narkotyki, o których coraz 

częściej słyszy się na terenie naszej gminy.  

 

Mariusz Sobiecki – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Wyjaśnił, że narkotyki pojawiają się wszędzie, na szczęście w szkołach nie ma takiego 

problemu. Gmina Zławieś Wielka położona jest przy trasie przelotowej między Toruniem a 

Bydgoszczą i to też niestety jest dużym zagrożeniem.  

 

Andrzej Pyzik - radny 

Jaki jest przedział wiekowy osób złapanych z narkotykami.  

 

Mariusz Sobiecki – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Odpowiedział, że złapani są w wieku od 18 do 28 lat, są to mieszkańcy gminy, ale także 

przejezdni złapani przy okazji kontroli drogowej.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, z czego wynikają 4 brakujące etat? Z braku środków czy z braku chętnych do pracy. 

 

Mariusz Sobiecki – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Wyjaśnił, że jest to związane z ciągłą migracją osób w służbach, przeprowadzki itp. Do końca 

roku najprawdopodobniej wakaty zostaną uzupełnione.  

 

Jan Surdyka - wójt 

Podziękował za współpracę powiedział, że tak się złożyło, że współpracował z byłym  

i obecnym komendantem i teraz współpraca układa się na prawdę dobrze, a policjanci są 

otwarci na problemy naszych mieszkańców. Dodał, że na każde wezwanie i zaproszenie wójta 

policja pojawia się i próbuje pomóc.  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przyłączył się do wypowiedzi pana wójta, również podziękował za współpracę. Powiedział że 

widać że w naszej gminie policjanci są widoczni i interesują się bezpieczeństwem 

mieszkańców.  

 

Mariusz Sobiecki – komendant Komisariatu Policji w Chełmży 

Podziękowała współpracę, powiedział, że ma nadzieję, że ten rok również będzie taki 

pozytywny i że ta współpraca nadal będzie układała się w taki sposób. Dodał, że to policjanci 

są dla ludzi i mają obowiązek pomagać mieszkańcom. Wyjaśnił, że wzywają go obowiązki, 

pożegnał się i opuścił obrady. 

Ad. 3 Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o. o za 2013 r. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o przedstawienie kolejnego sprawozdania. 

 

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 
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Przedstawił sprawozdanie z działalności ZUK za 2013 r. Powiedział, że po walnym 

zgromadzeniu zarządu sprawozdanie finansowe zostanie złożone na ręce Pana Wójta.  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. 

Andrzej Pyzik - radny 

Zapytał, jakie koszty generuje osiedle Nasza Dolina, z którego woda deszczowa jest 

odprowadzana do kanalizacji.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że w stosunku do zakupionych ścieków straty wynoszą ok. 21 %, ale nie jest w 

stanie powiedzieć konkretnie, jakie koszty z tym związane generuje osiedle. Ogólnie, co 5-ty  

litr wody trafia do kanalizacji z wody deszczowej. Wyjaśnił, że póki co Zakładu nie stać na 

to, aby opomiarować wszystkie osiedla. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Jakie działania podejmie Zakład Usług Komunalnych, aby zmniejszyć straty? 

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Wie, że jest konieczność zmniejszenia strat wody i niewpuszczania do kanalizacji wody 

deszczowej. Wyjaśnił, że jest to bardzo ważne zadanie i kiedy tylko Zakład będzie miał 

wystarczające środki zakupi urządzenie zadymiające, dzięki któremu będzie można 

zaobserwować gdzie występują straty.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do sprawozdania. Nikt z radnych nie zgłosił 

się. Podziękował i poprosił o przedstawienie kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 4 Informacja o pozyskiwaniu środków zewnętrznych oraz działalność promocyjna 

gminy w 2013 roku i zamierzenia na przyszłość. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Przedstawił ww. informację – sprawozdanie w załączeniu do protokołu. W trakcie 

sprawozdania o godz. 14.54 z sali obrad wyszła radna Zielińska. Na sali obrad zostało 12 

radnych. O godzinie 15.03 na sesję przybył radny Karczewski i o godz. 15.08 na obrady 

wróciła radna Zielińska, od tej pory w obradach uczestniczyło 14 radnych.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za bardzo ciekawe sprawozdanie i otworzył dyskusję. 

Katarzyna Zielińska – radna 

Podsunęła pomysł, aby w ramach współpracy z innymi gminami zamieszczać wymiennie na 

stronach internetowych linki do stron innych gmin. Wspomogłoby to promocję naszej gminy. 

Mirosław Trzybiński – radny  
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Zapytał, czy w tym roku ponownie będzie dofinansowanie na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że należy poczekać na uruchomienie nowego finansowania, bo póki co nie 

wiadomo jeszcze, czy będzie taka możliwość.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że nasza gmina bardzo się rozwija i należy pochwalić to, że nasi mieszkańcy 

angażują się w różne dziedziny życia społecznego. Mamy prężnie działające OSP oraz KGW 

i na pewno działa to pozytywnie na promocję gminy. 

Ad. 4 Ocena zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Przedstawiła sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej w gminie Zławieś Wielka. 

Podczas sprawozdania o godzinie 15.39 z sali obrad wyszła radna Kutnik, która o godz. 15.41 

ponownie wróciła na obrady. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. 

Katarzyna Zielińska – radna 

Zapytała czy oprócz Caritasu, GOPS współpracuje z jakimiś innymi stowarzyszeniami czy też 

fundacjami, żeby dzieci niepełnosprawne można było rehabilitować w domu przyjmując 

wizyty lekarzy czy pielęgniarek.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że w kwietniu zawarta została umowa z taką organizacją, która świadczy 

usługi specjalistyczne i już zostały uruchomione takie usługi dla dzieci niepełnosprawnych z 

problemami psychicznymi. W tym miesiącu cztery rodziny będą korzystały z takiej pomocy, 

a środki na ten cel będą pochodziły z Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy. Kolejne 

rodziny również ubiegają się o taką pomoc, ponieważ dzieci są naprawdę w poważnych 

stanach. Zajmie się tym Pracownia Wspierania i Rozwoju Dziecka z Górska. W ramach tej 

usługi odbywać będą się spotkania z terapeutą zajęciowym i psychologiem, a na podstawie 

badań lekarza psychiatry stwierdzone zostanie ile dane dziecko potrzebuje godzin takich 

zajęć. Powiedziała, że nawiązana została również współpraca ze stowarzyszeniem „Jestem” z 

Torunia, która ma również specjalistów i nie pobiera żadnej opłaty za swoją działalność. 

Stowarzyszenie przyjeżdża do domu zabiera dziecko do Torunia, gdzie dziecko jest 

rehabilitowane. Dodała, że był przypadek gdzie rodzina zaniedbała rehabilitację i 

stowarzyszenie zajęło się tym dzieckiem. Stwierdziła, że GOPS dzięki tej współpracy będzie 

miał większy wpływ i podgląd czy dziecko nie jest zaniedbywane.   

Katarzyna Zielińska – radna 

Wtrąciła, że właśnie o to chodzi, żeby się włączały zewnętrzne organizacje, które mają inne 

spojrzenie, inne pomysły, inne możliwości i też własne środki, dzięki czemu jeszcze lepiej 

będzie można wspomagać te rodziny. Zapytała o współpracę z fundacją „ La Soleil”, która 

działa na naszym terenie.  
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Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że któregoś roku, kiedy realizowano projekt systemowy współpracowano z tą 

fundacją, ale pod kątem szkoleń zawodowych dla bezrobotnych. Kiedyś Pani Prezes „La 

Soleil” zwracała się do GOPS-u z prośbą o wytypowanie 9 dzieci niepełnosprawnych, aby 

mogły pojechać na kolonie. Niestety nie doszło to do skutku. W tej chwili nie ma współpracy 

z tą fundacją.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała o fundację z Górska gdzie jest dokładnie jej siedziba, kto jest jej prezesem, jakie ma 

zadania i czy jest to fundacja lokalna czy o szerszym zasięgu.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Siedziba organizacji znajduje się w Górsku w Domu Kultury, w którym wynajmowane jest 

pomieszczenie na tę działalność. Przedstawicielem jest Pani psycholog Aleksandra Fajga,  

z którą została podpisana umowa. Jest to Pracownia Wspierania i Rozwoju „A i M”. 

Pracownia działa również na terenie gminy Łysomice. Pani Prezes przedstawiła dokumentację 

pracowników i specjalistów związaną z ich wykształceniem, wszystko się zgadzało i na tej 

podstawie nawiązana została współpraca na ten rok. Kontakt z pracownią jest regularny. 

Planuje się wraz z pracownikiem socjalnym przeprowadzenie ankiety dotyczącej satysfakcji  

z usług. GOPS oczywiście może również być kontrolowany z tej działalności. Środki na ten 

cel pozyskiwane są z Wydziału Polityki Społecznej, jest to zadanie zlecone, dlatego należy 

kontrolować, czy spełniane są warunki umowy. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy wszelkie koszty z tym związane pokrywa GOPS. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że osoby korzystające z usług ponoszą minimalne koszty, jest to kwota w 

granicach 134 zł miesięcznie.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że to zależy, co kryje się pod tymi usługami. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że są to zajęcia z rehabilitantem i z terapeutą zajęciowym. 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał o program dożywiania, czy jest on nadal realizowany. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że program dożywiania był programem wieloletnim uchwalonym, uchwałą, która 

przestała obowiązywać. Program jest realizowany nadal na podstawie rozporządzenia rady 

ministrów. Dożywianie jest kontynuowane w szkołach zmieniły się tylko kryteria 

przyznawania takiej pomocy. 

Henryk Lizak – radny 
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Kto typuje dzieci, które mogą korzystać z posiłków, dyrektor szkoły, rodzice, czy dokonuje 

się tego na podstawie wywiadu środowiskowego? 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Do grudnia dyrektorzy szkół mogli wskazywać dzieci, które potrzebują takiej pomocy Teraz 

takiej możliwości nie ma. Oczywiście dyrektor, pedagog czy ktokolwiek może zgłosić to, ale 

na podstawie takiego zgłoszenia pracownik socjalny musi iść do tej rodziny, przeprowadzić 

wywiad środowiskowy, sporządzić odpowiednie dokumenty na podstawie, których wydawana 

jest decyzja administracyjna o przyznaniu pomocy w formie posiłku.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy Caritas jest dostawcą obiadów. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Posiłki dostarczane są z Centrum Ekonomii Społecznej, która jest powiązana z Caritasem. 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, do jakiego wieku dzieci niepełnosprawne, które są w rodzinach zastępczych mogą 

tam przebywać. Czy jest taka możliwość, ze skończy się pewien okres i nie ma, co zrobić z 

takimi osobami. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Tym tematem zajmuje się Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i tam można uzyskać 

informację. 

Andrzej Pyzik - radny 

Powiedział, że Pani Kierownik wspomniała, że 8 dorosłych osób przebywa w Domu Pomocy 

Społecznej. Zapytał, czy te osoby nie mają żadnych środków do życia, a ich utrzymanie  

w ośrodkach finansowane jest tylko przez gminę.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że wszystkie osoby mają swoje źródło dochodu, emeryturę czy rentę. Jedna 

osoba ma zasiłek z pomocy społecznej. W zależności od tego, jaki dochód dana osoba posiada 

70% tej kwoty wnoszone jest, jako opłata za DPS. Koszt utrzymania jednej osoby w Domu 

Pomocy wynosi ok. 3000 tys. zł, więc resztę opłaca gmina. 

Andrzej Pyzik - radny 

Czy te osoby nie mają nikogo innego, kto współfinansowałby ich pobyt w DPS. Zapytał, czy 

jest prowadzona jakaś statystyka, ile takich osób będzie w przyszłości. Należy liczyć się  

z tym, że takie osoby będą na utrzymaniu gminy. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że 8 osób, które są umieszczone w DPS-ie są osobami samotnymi. Jest tam m.in. 

rodzeństwo, z którego jedna osoba jest chora psychicznie, a druga jest upośledzona. Mają 

tylko matkę, która ma ok. 90 lat. Mama ma wysoką emeryturę, dlatego w tym przypadku 

została spisana umowa na podstawie, której 1800 zł miesięcznie ta Pani przekazuje na swoje 

dzieci. Resztę kwoty pokrywa gmina. Inne osoby nie mają nikogo, kto mógłby się dołożyć do 

tych opłat.  
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował, zamknął dyskusję i o godz.15.56 ogłosił 10 min. przerwy. 

Wznowił obrady po przerwie. 

Ad. 6 Podjęcie uchwał. 

Henryk Lizak – radny 

Złożył wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku radnego Lizaka. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 wstrzymujących się wniosek 

został przyjęty. Poprosił o przedstawienie projektu nr 9 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Kujawsko – Pomorskiemu. 

Piotr Grodzki – inspektor ds. inwestycji i zamówień publicznych 

Wyjaśnił, że uchwała musi zostać podjęta ze względu na to, że w ubiegłym roku wystąpiliśmy 

z wnioskiem do Wojewódzkiego Zarządu Dróg o realizację czterech zadań w ramach 

drogowej inicjatywy samorządowej. Zadania te planowane są do realizacji na drodze 

wojewódzkiej nr 546 łączącej Złąwieś Wielką z Rzęczkowem. W ramach tych działań 

powstaną zatoki autobusowe oraz chodniki. Poinformował radnych, że łączna wartość zadania 

po stronie Gminy wyniesie 286 671,28 zł. Pierwsze zadanie jest to dokończenie realizacji 

parkingu, ponieważ w tym projekcie również była realizacja zatoki autobusowej po prawej 

stronie drogi naprzeciwko Urzędu Gminy. Drugą inwestycją jest realizacja zatoki 

autobusowej w stronę Rzęczkowa, po lewej stronie, czyli po stronie Urzędu Gminy. Następny 

projekt to jest budowa chodnika łączącego w Złejwsi Małej ulicę Jagodową i Piekarską. 

Ostatnim zadaniem jest zatoka autobusowa przy ogródkach działkowych w Złejwsi Małej 

oraz dokończony zostanie chodnik do Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/260/2014 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujawsko – Pomorskiemu na 

realizację zadań w trybie procedury Drogowa Inicjatywa Samorządowa  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią skarbnik o omówienie zmian w budżecie. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła uchwałę w sprawie zmian w budżecie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy radni mają pytania do projektu.  
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Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała o 11 pkt uzasadnienia do uchwały. Jaka była wartość zadania pod nazwą 

„Przebudowa drogi leśnej w Pędzewie” na terenie działki 3227/16 w pierwotnej wersji 

budżetu oraz jakie będą skutki zmniejszenia tej kwoty. Poprosiła o podanie wartości 

dokumentacji, która miała zostać sporządzona na remont szkoły w Złejwsi Wielkiej  

w pierwotnej wersji budżetu. Zapytała, czy zadanie to będzie realizowane.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Jeśli chodzi o wartość zadania przebudowy drogi leśnej na terenie działki 3227/16 była to 

wartość 100 tys. zł. Obecnie Pan Wójt podjął rozmowy z nadleśnictwem i droga ta zostanie 

przekazana do urzędu w drodze służebności i będziemy, jako administratorzy o tę drogę dbać. 

Jeżeli chodzi o dokumentację na remont szkoły w Złejwsi Wielkiej była to kwota 150 tys zł. 

Zadanie będzie kontynuowane. Nie będzie więcej zmniejszeń w tym zadaniu.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, co to znaczy, ze droga będzie utrzymywana przez urząd gminy i gdzie jest 

zlokalizowana. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika 

Wyjaśniła, że jest to droga na przeciwko urzędu gminy za butikami, biegnąca przez las.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są jeszcze pytania do tego projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/261/2014 

Zmieniającą uchwalę w sprawie budżetu gminy na 2014 r. 

Poprosił o przedstawienie kolejnego projektu uchwały.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych  

Wyjaśnił, że ze względu na to, że Gminny Zakład Komunalny został przekształcony w Spółkę 

z o.o. należy w regulaminie zmienić nazwę na nową, nic więcej się nie zmienia.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wyjaśnienie i zapytał, kto z radnych ma pytania do projektu. Nikt z Radnych 

nie zgłosił się. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/262/2014 

w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.  

Poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie 

zbiorowego odprowadzania ścieków realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Sp. z 

o. o. w Rzęczkowie, na terenie Gminy Zławieś Wielka.   

Joanna Chacińska- zastępca skarbnika  

Na podstawie uzasadnienia omówiła ww. uchwałę. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/263/2014 

w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Sp.  z o. o w Rzęczkowie, na terenie 

Gminy Zławieś Wielka. 

Poprosił o omówienie projektu uchwały nr 5.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych  

Odczytał uzasadnienie uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie uchwały i zapytał czy radni mają pytania do projektu. Nikt z 

radnych nie zabrał głosu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/264/2014 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków określonych przez Zakład 

Usług Komunalnych Zławieś Wielka Sp. z o. o z siedzibą w Rzęczkowie 48 A 

Poprosił Panią Sekretarz o omówienie kolejnej uchwały.  

Grażyna Krystosiak – Sekretarz Gminy  

Powiedziała, że tak jak już wyjaśniała na wspólnym posiedzeniu Komisji Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Bydgoszczy, w wyniku rozpatrzenia skargi Prokuratora Okręgowego, w 

Toruniu, stwierdził nieważność części zapisów deklaracji stanowiącej załącznik do uchwały z 

28 grudnia 2012 roku. Zakwestionowane zapisy dotyczyły konieczności podawania przez 

właścicieli nieruchomości informacji dotyczących liczby osób zameldowanych na danej 

nieruchomości oraz informacji o wyposażeniu nieruchomości w kompostownik. Te 

zastrzeżenia dotyczyły deklaracji, która obowiązywała w ubiegłym roku, ale w związku z 

tym, że w deklaracji, która jest obowiązująca na ten rok zapisy zakwestionowane przez Sąd 

również się znajdują. Chcieliśmy wyprostować ten stan, żeby już ta deklaracja była w pełni 

zgodna z prawem. Dodatkowo jeszcze w stosunku do tej deklaracji, którą radni otrzymali na 

posiedzeniu komisji na prośbę Pań, które zajmują się gospodarką odpadami w Urzędzie 

Gminy dołożono blok D3 tj. adres do korespondencji, który znajduje się na końcu pierwszej 

strony. Ułatwi to komunikację z właścicielami nieruchomości. Właściciele przeważnie 

podając adres zamieszkania podawali adres zameldowania, a nie faktycznego pobytu, wtedy 

były trudności z komunikacją, żeby to usprawnić Panie prosiły żeby umieścić taki zapis w 

deklaracji i tak zrobiliśmy. Przypatrywaliśmy się innym deklaracjom i te zapisy akurat nie 

były zakwestionowane, więc mamy nadzieję, że naszych również nikt nie zakwestionuje.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie uchwały i zapytał czy radni mają pytania do projektu. Nikt z 

radnych nie zabrał głosu. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/265/2014 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości.  

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu dotyczącego Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy.  

Joanna Sucharska- kierownik referatu rolnictwa  

Odczytała uzasadnienie do uchwały i wyjaśniła, że w rozdziale 2. §  2 ust. 3 w ostatnim 

wierszu tabeli zmienia się rok „2012” na rok „2018”, a w rozdziale 5.  §  5 ust. 15 otrzymuje 

brzmienie „Zabrania się podnajmowania lokali”.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zapytał, czy radni mają pytania do omówionej uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXVII/266/2014 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2014- 2018. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały dotyczącego określenia 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu 

na czas dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony.  

Jan Surdyka – Wójt 

Poprosił o 15 minut przerwy dla klubu radnych, przed omówieniem projektu tej uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godz. 16.38 ogłosił przerwę.  

 

O godz. 16.57 wznowił obrady. Poprosił Panią Kierownik o omówienie projektu uchwały. (W 

przerwie z sali obrad wyszedł radny Jerzy Dudzic i nie wrócił już na obrady. Od tej chwili w 

sesji uczestniczyło 13 radnych.)  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Na podstawie uzasadnienia omówiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że w rozdziale 4. § 6 ust. 1 

pkt 1 w linijce drugiej słowo „oznaczony” zamienia się na „nieoznaczony”, a w rozdziale 4. § 

6 ust. 2 w linijce pierwszej słowo „ustki” zamienia się na „użytki”. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Podziękował i otworzył dyskusję nad omawianym projektem. 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o powtórzenie zmian, jakie zaszły w uchwale. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Odczytał zmiany do uchwały.  

 Nikt więcej nie zabrał głosu w tej sprawie. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto  

uchwałę Nr XXXVII/267/2014   

w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na czas dłuższy niż 3 lata i na czas nieoznaczony. 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie utworzenia klasy 

sportowej. 

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Poinformował radnych, że przed świętami uczestniczył w komisji ds. oświaty, gdzie 

przedstawił zasadność i celowość utworzenia klasy sportowej. Powiedział, że chodzi o to, aby 

dać możliwość rozwijania uzdolnień sportowych uczniom, którzy mają talent piłkarski. 

Proponuje  się rozszerzenie zakresu wychowania fizycznego o 6 godzin specjalistycznych 

 z piłki nożnej dziewcząt i chłopców. Powiedział, że patrząc na osiągnięcia które są do tej 

pory to można powiedzieć  uczciwie, ze uczniowie naszej szkoły przegrywają tylko z 

mistrzami Polski na poziomie do klas czwartych. Dodał, że wypadałoby w końcu z nimi 

wygrać i stworzyć możliwości walki z klasami mistrzostwa sportowego. Uczniowie naszej 

szkoły mają wysokie osiągnięcia przy jednej godzinie wychowania fizycznego, którą realizuje 

nauczyciel wf-u w klasach 1-3 i w normalnej podstawie programowej w klasie 4, jak również 

w klasach 5 i 6, wyjaśnił, że są to dwie grupy wiekowe. Powiedział, że jeśli zakres 

możliwości treningowych zostanie zwiększony do 10 godzin od klasy 4 do 6 to na pewno za 2 

lata wyniki będą na wysokim poziomie.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał o plan finansowy odnośnie klasy sportowej, czy jest on już dokładnie ustalony. 

Powiedział, ze niepokoją go ogłoszenia na tablicach i w Internecie o naborze do tej klasy, 

mimo, ze uchwala w tej sprawie nie została jeszcze podjęta.  Uważa, że dyrektor niejako 

wyszedł z tym przed szereg.  

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Wyjaśnił, że na ten rok pieniądze w budżecie zostały zaplanowane. Nowy projekt budżetu 

będzie dopiero w listopadzie i na pewno zostaną w nim zaplanowane środki na kolejny rok 

szkolny. Jeśli chodzi o ogłoszenie o naborze, powiedział, że w dniu, kiedy spotkał się z 

komisją oświatową po jej zakończeniu zadzwonił Pan Borzęcki i powiedział „Panie 

dyrektorze mam dla Pana dobra wiadomość proszę wieszać ogłoszenia i robić nabór do 

klasy”. Uważał, że po telefonie Pana Borzęckiego, który bodajże jest przewodniczący komisji 

mógł dalej działać. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Wyjaśnił, że radny Borzęcki jest wiceprzewodniczącym Rady Gminy. 

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Dodał, że na komisji zadał pytanie co ma robić, czy może drukować ulotki czy nie i usłyszał 

odpowiedź „Zadzwonimy do Pana i wszystko powiemy”. Po dwóch godzinach odebrał 

telefon z taka wiadomością i szczęśliwy podzielił się nią z nauczycielami wf-u. Tak jak Pan 

Borzęcki przekazał nabór został ogłoszony. Wyjaśnił, że opowiada sytuację, jaka faktycznie 

miała miejsce. 

Małgorzata Kutnik – radna 
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Wtrąciła, że dyrektor powinien powiedzieć, że był to Pan wiceprzewodniczący Rady, a nie 

tylko Pan Borzęcki. 

Henryk Lizak – radny 

Powiedział, że na ten rok pieniądze w budżecie są zabezpieczone. Kwota całego 3 - letniego 

cyklu kształcenia ma wynosić ok. 80 tys. zł. Na komisji ustalono, aby dyrektor zrobił nabór 

uczniów do tej klasy z terenu całej gminy. 

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że będzie trzymał się ustaleń wypracowanych na posiedzeniu komisji.  

Henryk Lizak – radny 

Wyjaśnił, że faktycznie na posiedzeniu komisji ds. Oświaty większość osób była za 

podjęciem tej uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Stwierdził, że w takim razie komisja jest za podjęciem tej uchwały. Zapytał, czy ktoś ma 

jeszcze pytania do tego projektu. 

Jarosław Karczewski - radny 

Stwierdził, że skoro komisja ds. Oświaty zebrała się i omówiła dokładanie sprawę utworzenia 

klasy sportowej i rekomenduje, ze wszystko w związku z tym jest w porządku, a cel 

faktycznie jest szczytny ,to nie widzi przeszkód, aby taka klasa powstała. 

Bogdan Pawłowski – radny 

Zapytał, kto będzie finansował dojazd na zajęcia klasy sportowej uczniów spoza obwodu 

szkoły. 

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Powiedział, że dojazd będą musieli zapewnić rodzice uczniów. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Zamknął dyskusję i zapytał, kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto  

uchwałę Nr XXXVII/268/2014 

w sprawie utworzenia oddziału sportowego w zespole Szkol w Złejwsi Wielkiej. 

Pogratulował Dyrektorowi i życzył dalszych sukcesów na drodze sportowej uczniów. 

Ad. 7. Informacja o pracy wójta miedzy sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta miedzy sesjami. Sprawozdanie w załączeniu do 

protokołu. 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał ile osób zostało zatrudnionych z urzędu pracy.  
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Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że w tej chwili w ramach pracy interwencyjnych zostały zatrudnione 4 osoby, 

a w ramach stażu jest 10 bezpłatnych stażystów. 

Andrzej Pyzik - radny 

Zapytał, o remont ul. Markiewicza w Górsku. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, ze w maju odbędzie się przetarg, ale nie zapadła jeszcze decyzja, od której 

strony drogi remont zostanie rozpoczęty. Są takie informacje, że ze względu na brak środków 

nie uda się wyremontować całej drogi. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Poprosił, aby wójt w dwóch słowach opowiedział o wynikach ewaluacji w szkole w Łążynie. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że w dwóch słowach nie da się tego ująć. Wyjaśnił, że sytuacja w Łążynie „nie 

wygląda różowo”. Nie ma jeszcze wniosków końcowych z przeprowadzonej kontroli, 

a informacje, które ma zostały mu przekazane w czasie, gdy kontrola jeszcze trwała. Może 

powiedzieć, że w stosunku do pracy Pana Dyrektora padło wiele uwag. Na dzień dzisiejszy 

wie, że wynik kontroli będzie miał negatywne skutki. Organ prowadzący będzie musiał 

zastanowić się, co dalej z robić z tym tematem. Grupa kontrolująca szkołę rozmawiała z radą 

rodziców oraz uczniami. Rodzice negatywnie odnosili się do pracy Dyrektora. M.in. 

zarzucano mu niepowoływanie co roku nowych rad rodziców, co według przepisów powinno 

być robione. Dodał, że więcej na ten temat będzie można powiedzieć, kiedy zostanie 

sporządzony protokół z tej kontroli. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że jeżeli były jakieś nieprawidłowości w tej szkole już od dłuższego czasu to 

urząd gminy już dawno powinien podjąć jakieś działania. Dodała, ze to pytanie ze strony 

Pana Przewodniczącego było tylko po to, aby przedstawić ten problem, ponieważ są to jej 

zdaniem rozgrywki personalne wsi Łążyn. Uważa, że to pytanie nie powinno paść na sesji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Powiedział, że nie będzie komentował tej wypowiedzi i podziękował wójtowi za wyjaśnienia. 

Ad. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Podziękował wójtowi oraz radnym, za utworzenia oddziału sportowego. Powiedział, że zrobi 

wszystko co w jego mocy, aby uwidocznić sens powstania tej klasy. Dodał również, że 

postara się pozyskać sponsorów, aby koszty utrzymania tej klasy były minimalne.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Powiedziała, że kontaktował się z nią Pan, który dzierżawi grunty w Siemoniu przy drodze na 

Wybcz i zgłosił, że rów przy jego polu został zasypany.  Przekazano mu informacje, że rów 

zostanie oczyszczony, ale minął już jakiś czas i nadal nie zostało to zrobione. Poprosiła o 

zajęcie się ta sprawą.  
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Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa 

Powiedziała, że zna temat i poprosi Pana Kwiatkowskiego, aby Spółka Wodna się nim zajęła. 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy jest to rów gminy, czy rów prywatny i czy jest opłacana składka do Spółki 

Wodnej.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że są to ciekawe pytania, ale na dzień dzisiejszy Spółka nie zbiera składek od 

swoich członków w związku z tym wykona te usługę ze środków, które przekazuje jej gmina.  

Henryk Lizak – radny 

Poprosił o naprawienie tablicy informacyjnej przy kościele w Górsku. Zapytał, o możliwość 

utwardzenia parkingu przy cmentarzu przy okazji remontu ulicy Markiewicza.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że sprawdzi taką możliwość. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że zauważył, że tablica jest uszkodzona i już zgłosił to odpowiednim pracownikom. 

Jarosław Karczewski - radny 

Porosił o naprawienie krótkiego odcinka drogi w Czarnowie. Wyjaśnił, że znajduje się ona 

naprzeciwko cmentarza i ma ok. 500 m. Droga ta ma być przejęta przez gminę, ale w tej 

chwili zrobiły się w niej naprawdę głębokie dziury i ciężko jest nią jeździć.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że rozmawiał już na ten temat z księdzem i droga zostanie naprawiona.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych i zachęcił radnych do wzięcia udziału w 

akademiach przygotowanych przez GOKiS oraz Dom Kultury w Górsku z okazji 3 maja i 

obchodów 10 rocznicy wstąpienia Polski do Uni Europejskiej. 

Ad. 9 Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy  

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany i o godz. 17:30 zamknął obrady XXXVII 

sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

 


